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REFERAT 

fra møde i Studienævn for Dansk d. 20. februar 2020 
 
 
Emne:    Studienævnsmøde 
Dato og tidspunkt:  torsdag den 20. februar 2020 kl. 10.30 – 12.00  
    
Sted:    Locke 
 
Deltagere:  Thomas Wiben Jensen (TWJ) 

Peter Juul Nielsen (PJN) 
Anita Nell Albertsen (ANA) 
Rolf Torsten Scavenius Andersen (RTSA) 
Christina Tøndering Jensen (CTJ) 
Maria Ebbekær Hedemann (MEH) 
Johanne Kolbe Madsen (JKM) 
 
Diana Brunholm (DB) 
Karen Fog Rasmussen (KFR) 
 
 

Afbud:   Emil Bisp Pedersen (EMP) 
 Jon Helt Haarder (JHH) 
 
 
 

 
Referent:  Diana Brunholm (DB) 
 

 
 

1) Godkendelse af dagsorden 
TWJ forslog at der under punkt 5.c. tilføjes: Indførsel af studiestartsprøve på bachelorud-
dannelsen i form af fremmøde. Dagsorden blev herefter godkendt. 
 

2) Godkendelse af referater 
Godkendt 
 

3) Meddelelser 
a) Studienævnsformanden 
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- Den 18/2 blev der afholdt Danskfaglig dag. O100 var helt fyldt, der anslås 
at have været over 200 deltagere. Mange fra gymnasierne, både elever og 
undervisere, men også en del danskstuderende fra universitetet. Nogle af 
deltagerne fandt oplæggende for fagligt tunge for gymnasieeleverne der del-
tog. Det er en balancegang man skal forsøget at ramme på bedste vis, så 
oplæggene ikke bliver for tunge, men heller ikke for lette. Alt i alt et godt 
arrangement. 

- Status på ansøgninger til tutorstillingerne: Fristen for at søge er dd., kender 
ikke pt. det præcise antal ansøgninger. 

- Har haft møde med Lars Handesten vedrørende udarbejdelse af et årshjul for 
fagkollegiemøderne 

- På fagkollegiemøderne vil der fremover været et fast punkt med titlen: Nyt 
fra studienævnet 
 

b) De studerende 
- MEH: Dionysos har afholdt fest, over 80 studerende deltog fra flere år-

gange. Stor succes. 
- CTJ: Der har været åbent hus, hvilket forløb godt. Havde en oplevelse af at 

mange vaklede mellem at skulle vælge IVK, journalistik eller Dansk, og 
nogle endte med at blive overbevist om at Dansk var studiet for dem. Der 
var tillige mange der gav udtryk for at de var på den 2-faglige bachelorud-
dannelse og ønskede at komme tilbage til den 1-faglige kandidatuddan-
nelse. 

- CTJ: Den 25/2 afholdes der åbent hus for gymnasieelever. TWJ, RTSA og 
CTJ deltager. 

 
c) Andre 

- ANA: TWJ og ANA er indkaldt til et møde med ISK og IKV vedrørende 
den tværgående sammenhængskraft på Danskgruppen. 
 

4) Merit og dispensationssager 
Se lukket referat 

 
5) Sager til behandling studieordninger 

a) Studieordningsændringer – BA Dansk og sidefag Dansk 
Studienævnet havde fået en skematisk oversigt med fagene og de respektive 
rettelser. Studienævnet ønskede fremover at få tilsendt både hele fagbeskri-
velserne for fagene inkl. rettelser samt den skematiske oversigt. 
Studienævnet godkendte rettelserne. 
  

b) Forslag om ændring af eksamensbestemmelserne for ”Selvstuderet emne” 
Forslag fra Lars Handesten om ændringer af eksamensbestemmelserne for et 
selvstuderet emne. Studienævnet godkendte forslaget, således at eksamens-
bestemmelserne for det selvstuderet emne får følgende ændringer 

• Emne og emneafgrænsning drøftes og fastlægges i samarbejde mel-
lem lærer og studerende. 

• Der opgives et pensum på 800 sider, hvoraf mindst 400 er teori. Evt. 
mere hvis der fx er tale om flere romaner, som læses ekstensivt. 
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• Efter pensum er læst udarbejder den studerende en synopsis på fire 
sider, hvorpå fire problemstillinger inden for emnet skitseres. Her 
angives den primær- og sekundærlitteratur, som belyser problemstil-
lingen 

• Underviser udarbejder et eksamensspørgsmål inden for et af disse 
problemområder, og den studerende skriver herefter en opgave på 
17-20 sider. 

• Eksamensformen er ændres til en bunden hjemmeopgave 
 

c) Indførsel af studiestartsprøve på kandidatuddannelsen samt indførsel af 
studiestartsprøven på bacheloruddannelsen 

- Studienævnet besluttede ikke at indføre en studiestartsprøve på kandidatud-
dannelsen udover den obligatoriske ”how to uni”. 

- Studienævnet besluttede at indføre studiestartsprøve på bacheloruddannel-
sen i form af tilstedeværelse i de 2 første uger af semestret i fagene ”Litte-
rær metode og analyse1” og ”Sproglig metode og analyse 1”. Den oprinde-
lige studiestartsprøve som var en skriftlig opgave i faget ”Tekstproduktion 
1” slettes. 

  
6) Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Tiltag vedr. udvidelse af aktiviteter med feedback 
Studienævnet besluttede at søge. TWJ står for at sende en samlet ansøgning 
til fakultetet. 
 

b) Tiltag vedr. studiegruppeunderstøttelse og tiltag for at fremme akademisk 
skriftlighed 
Studienævnet besluttede at søge. TWJ står for at sende en samlet ansøgning 
til fakultetet. 
 

c) Evalueringer 
Studienævnet havde ingen kommentar til evalueringen. 
 

7) Andre sager til behandling 
a) Ansøgning om økonomisk støtte til ekskursion i forbindelse med genforenin-

gen fra Jon Helt Haarder 
Studienævnet besluttede at imødekomme ansøgningen. 
 

b) Ansøgning om økonomisk støtte om lektiecafe fra Thomas Wiben Jensen 
Studienævnet besluttede at initiativtagerne til lektiecafeen honoreres med en 
boggave til hver. 
 

c) Ansøgning om økonomisk støtte til ekskursion fra Dag Heede 
Studienævnet besluttede at støtte ansøgningen med 3000 kr.  
 

d) Årsberetning fra censorkorpset for Dansk 
Studienævnet havde ingen kommentarer til årsberetningen og tog den ad no-
tam. 
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e) Udarbejdelse af folder til Scandinavian Area Studies til danske studerende 
- KFR: Der er potentielt mulighed for at hente studerende fra hhv. Historie 

og Amerikanske studier til tilvalget i Scandinavian Area Studies, men 
dette vil kræve at vi har en lille folder på dansk og ikke kun på engelsk 
som det er lige nu. 
Da JHH ikke var tilstede på dette møde, besluttede studienævnet at ud-
skyde punktet til næste møde, hvor man også vil bede JHH om at lave et 
kort oplæg. 
 

8) Sager til orientering 
a) Orientering om studienævnets annuum 

Studienævnet havde ingen kommentarer hertil. 
 

9) Eventuelt 
- TWJ har modtaget en mail vedrørende lokaler til studiestarten der allerede 

skal meldes ind senest den 24/2. Der indmeldes at studiet skal bruge lokaler 
den 1. og 2. september til 120 studerende. 

 
 
 
Thomas Wiben Jensen    Diana Brunholm 
Studienævnsformand    Referent 


	REFERAT

